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Členové AS senátoři uvedení v prezenční listině a v tabulce účasti, která tvoří přílohu č. 1 

tohoto zápisu; 

                 při zahájení zasedání AS bylo přítomno 45 členů AS; 

                    celkem se zasedání zúčastnilo 47 členů AS 

 

Zvaní hosté   prof. MUDr. Martin Bareš, Ph.D., rektor 

 Mgr. Marta Valešová, MBA, kvestorka 

 prof. PhDr. Jiří Hanuš, Ph.D., prorektor pro personální a akademické záležitosti  

Mgr. Michal Bulant, Ph.D., prorektor pro vzdělávání a kvalitu 

prof. Ing. Martin Kvizda, Ph.D., prorektor pro celoživotní vzdělávání a komerční 

spolupráci 

prof. JUDr. Radim Polčák, PhD., prorektor pro rozvoj, legislativu a informační 

technologie 

Mgr. Jana Fialová, Ph.D., pověřená prorektorka pro záležitosti studentů a vnější 

vztahy  

prof. RNDr. Šárka Pospíšilová, Ph.D., prorektorka pro výzkum a doktorské 

studium  

doc. PhDr. Břetislav Dančák, Ph.D., prorektor pro internacionalizaci 

prof. Mgr. Jiří Špalek, Ph.D., děkan ESF 

prof. Mgr. Tomáš Kašparovský, Ph.D., děkan PřF  

 

 

Další členové akademické obce a veřejnost 

 

Definice používaných zkratek  
 
AS  Akademický senát Masarykovy univerzity,   

v kombinaci se zkratkou fakulty akademický senát dané fakulty  
CEITEC  Středoevropský technologický institut Masarykovy univerzity  
ČKR Česká konference rektorů   
ČVUT České vysoké učení technické v Praze  
EK Ekonomická komise Akademického senátu MU    
EKV Etická komise pro výzkum Masarykovy univerzity  
ESF Ekonomicko-správní fakulta Masarykovy univerzity   
ESN Erasmus Student Network MUNI Brno   
FaF Farmaceutická fakulta Masarykovy univerzity  
FF Filozofická fakulta Masarykovy univerzity   
FI Fakulta informatiky Masarykovy univerzity    
FSS Fakulta sociálních studií Masarykovy univerzity   
FSpS Fakulta sportovních studií Masarykovy univerzity  
GEP  Gender Equality Plan  
HS Hospodářské středisko  
INET Ekonomicko-správní informační systém MU   
IS Informační systém Masarykovy univerzity    
JŘ Jednací řád Akademického senátu Masarykovy univerzity   
KAP Komora akademických pracovníků Akademického senátu MU   
KVK  Komise pro volbu kandidáta na funkci rektora  
LF Lékařská fakulta Masarykovy univerzity  
LK Legislativní komise Akademického senátu MU  
MU Masarykova univerzita   
MŠMT Ministerstvo školství, mládeže a tělovýchovy   
MZ Ministerstvo zdravotnictví   
NAÚ Národní akreditační úřad pro vysoké školství   

https://www.muni.cz/lide/17132-jiri-hanus
https://www.muni.cz/lide/2759-michal-bulant
https://www.muni.cz/lide/171-martin-kvizda
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PdF Pedagogická fakulta Masarykovy univerzity   
PrF Právnická fakulta Masarykovy univerzity   
PřF Přírodovědecká fakulta Masarykovy univerzity   
RMU Rektorát Masarykovy univerzity   
RVH Rada pro vnitřní hodnocení Masarykovy univerzity  
RVŠ  Rada vysokých škol   
SK  Studentská komora Akademického senátu MU   
SR Správní rada Masarykovy univerzity   
SYRI Národní institut pro výzkum socioekonomických dopadů nemocí a systémových  
 rizik  
TSP  Test studijních předpokladů  
UK  Univerzita Karlova  
UKB Univerzitní kampus v Bohunicích  
UKS  Univerzitní kino Scala   
EO Ekonomický odbor 
VMK Volební a mandátová komise Akademického senátu MU   
VR Vědecká rada Masarykovy univerzity   
VŠ Vysoká škola  
ZVŠ  Zákon o vysokých školách   

1. Zahájení  

Jednání zahájil předseda AS Josef Menšík. Uvítal na zasedání všechny přítomné 

a konstatoval usnášeníschopnost AS. Ze zasedání se omluvili senátoři a senátorky Mgr. 

Tereza Králová; prof. RNDr. Ivana Černá, CSc.; Mgr. Tomáš Sedláček a doc. Mgr. Petr 

Novotný, Ph.D. 

 

Předseda AS pověřil pořízením zápisu ze zasedání Mgr. Anitu Maškovou, právničku RMU.  

 

 

Diskuse 

(zápis je v tomto i v dalších bodech zjednodušenou a zkrácenou verzí diskuse, nejedná se 

o doslovný přepis) 

 

Předseda AS zahájil diskusi. Nikdo se do diskuse nepřihlásil.  

 

Hlasování o programu zasedání 

Počet přítomných členů AS byl v době hlasování 45. 

Pro:                    45 

Proti:              0 

Zdrželi se:           0 

 

Návrh programu zasedání byl schválen (viz program). 

2. Informace o změnách členství v AS MU 

Předseda AS konstatoval, že od posledního zasedání AS nenastaly žádné změny 

v členství AS. 

 

Předseda AS zahájil diskusi. Nikdo se do diskuse nepřihlásil. 
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3. Kontrola úkolů 

Předseda AS informoval, že nejsou stanoveny žádné úkoly. 

 

Diskuse 

Předseda AS zahájil diskusi. Nikdo se do diskuse nepřihlásil. 

4. Zpráva rektora 

Rektor na úvod poděkoval za vyjádření důvěry vycházející z hlasování o volbě rektora dne 

03.04.2023. Uvedl, že silnou důvěru nepovažuje za samozřejmost, ale za zodpovědnost a 

také za úkol při kultivování MU v budoucnosti. Ve své zprávě představil události, které se 

konaly uvnitř a navenek MU. Uvnitř MU proběhlo dne 11.04. kolegium rektora. Dne 18.04. 

následovala RVH. Dne 26.04. se konalo Business Research Forum, které ukázalo, jakou 

má MU možnost spolupracovat s externími komerčními subjekty. Dne 09.05. se sešla EK 

AS, středobodem bylo projednávání rozpočtu. Stejný den se sešla také LK AS, přičemž 

poděkoval prorektoru Polčákovi za zástup. Dne 09.05. bylo získáno stavební povolení pro 

BioPharma Hub, což považuje za důležitou zprávu nejen pro fakulty UKB, ale také pro 

celou univerzitu, neboť se jedná o jeden z nejstrategičtějších projektů posledních let. 

Informoval o vyhlášení související veřejné zakázky. Dne 11.05. proběhl MUNI Day, který 

považuje za povedený. Dne 12.05. proběhl tzv. kulatý stůl k financování vysokých škol na 

CEITEC MU, za účasti NAÚ, zástupců MŠMT a Asociací děkanů filozofických fakult. Uvedl, 

že setkání považuje za podnětné, odnesl si, že vnitřní diskuse v rámci MU, které se mohou 

zdát zdlouhavé, se následně ukazují jako velmi důležité, neboť vedou k lepšímu pochopení 

problematiky. Dne 15.05. následovalo slavnostní shromáždění s představením kandidáta 

na děkana LF – současného děkana Martina Repka. K událostem, které se odehrály vně 

univerzity uvedl, že 06.04. se v Olomouci setkal se zástupci Asociace děkanů filozofických 

fakult a Asociací děkanů teleologických fakult, kde se diskutovalo financování vysokých 

škol. Dne 13.04. proběhla v Ostravě ČKR. V období mezi 11.04.-17.04. proběhly návštěvy 

velvyslanců z Velké Británie, Polska a USA, přičemž poděkoval fakultám, které se 

pozváním na setkáních podílely. Dne 17.04. byl otevřen Fulbright Alumni Club. Ve dnech 

19. – 21. 04. proběhl European University Association Annual Meeting v Gdaňsku, kde se 

volil nový prezident asociace, kterým byl zvolen současný viceprezident ze Španělska. 

Poděkoval prorektoru Hanušovi a všem, kdo se podíleli na studentském svátku Majáles, 

omluvil svoji nepřítomnost z důvodu dovolené. Dne 08.05. jednal s novým ministrem 

školství, mládeže a tělovýchovy, přičemž ústředním tématem byly další kroky, které ministr 

ve funkci plánuje. Dne 09.05. se projednávaly záležitosti kolem UKS, připomněl, že v den 

zasedání vyšlo společné vyjádření primátorky a rektora. Poděkoval za spolupráci a jednání 

všech zúčastněných osob. Vyjádřil snahu o obnovení provozu, ale upozornil, že nelze 

připustit jakékoliv ohrožení s tím, že se aktuálně čeká na definitivní statický posudek, který 

by měl být proveden během letních prázdnin. Informoval o hledání náhradních prostor pro 

dobu rekonstrukce, která bude zapotřebí. Poděkoval prorektoru Hanušovi za zástup při 

jednání v této věci, v případech, kdy se nemůže osobně účastnit. 10. 05. zasedala pracovní 

skupina MŠMT ke mzdám akademických pracovníků, pracovní skupina byla seznámena 

s přípisy rektorů, které byly vyžádány tehdejším ministrem Balašem. Závěrem upozornil, 

že se blíží volba předsedy ČKR. Uvedl, že po velkém uvážení toho, co MU čeká a po 

racionálním zvážení se rozhodl nekandidovat na tuto pozici. Věří, že se mu podařilo ČKR 

někam v diskusi nasměřovat, nicméně by se rád maximálně věnoval práci pro MU a její 

rozvoj. Dodal, že jeho působení v ČKR však bude i nadále aktivní. 
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Závěrem pozval na nadcházející události. Dne 18.05. proběhne Dies Academicus – 

ocenění významných osobností mezi studenty a akademiky. Dne 25. a 26.05. je 

naplánován 23. ročník konference Hodnocení kvality VŠ, které proběhne na půdě 

Univerzitního centra Telč. 31.05. pozval na konferenci Science for Society a poděkoval 

prorektorce Pospíšilové za její organizaci. Poděkoval za pozornost a popřál úspěšný závěr 

jarního semestru akademického roku 2022/2023.  

 

Diskuse 

Předseda AS zahájil diskusi. Nikdo se do diskuse nepřihlásil. 

5. Záměr rektora jmenovat prorektorku 

Předseda AS bod uvedl: 

• předložil rektor ve lhůtě stanovení JŘ; 

• AS schvaluje dle § 9 odst. 2 písm. b) zákona o vysokých školách; 

• k přijetí je třeba nadpoloviční většina přítomných, tajné hlasování dle čl. 18 odst. 2 

písm. d) JŘ; 

Rektor poděkoval za zařazení bodu. Jak již v minulosti avizoval, od 01.02 2023 není post 

prorektora pro záležitosti studentů obsazen, neboť paní emeritní prorektorka Koryčánková 

nastoupila na pozici děkanky PdF. Uvedl, že vzhledem ke skutečnosti, že následovala volba 

rektora MU, nepovažoval za zodpovědné oslovovat kandidáty do této pozice. A to i s ohle-

dem na vývoj situace kolem nevhodného chování, záležitostí kolem kolejí a vzhledem k jed-

náním s jednotlivými děkany, ze kterých vyplynulo, že není prozatím jasně stanovená hra-

nice mezi agendou prorektora pro záležitosti studentů, prorektora pro vnější vztahy a uni-

verzitní ochránkyně práv. Proto se rozhodl, že tato dvě portfolia spojí dohromady, neboť 

celá řada záležitostí, které patřily do portfolia tehdejší prorektorky pro záležitosti studentů 

a absolventů již nyní pokrývá univerzitní ochránkyně práv. Dále uvedl, že danou problema-

tiku považuje za natolik zásadní, že se rozhodl, že již nelze čekat na začátek nového aka-

demického roku, kdy budou jmenování zbývající prorektoři. Neboť již nyní se společně s dě-

kany budou otevírat interní jednání o směřování výstavby kolejí, hledání finančních zdrojů, 

problematika uchazečské kampaně atd. Proto se rozhodl k 01.05. pověřit tehdejší prodě-

kanku pro danou oblast na LF, paní Mgr. Janu Fialovou, PhD., funkcí prorektorky. A návrh 

na jmenování proto nyní předkládá AS k projednání. Vysvětluje, že pro paní tehdejší pro-

děkanku se rozhodl proto, že tento systém spolu před šesti lety na LF budovali velmi od 

počátku. Uvádí, že se jedná o osobnost, která je vyzrálá, pracovitá. Což dosvědčuje i to, že 

v pozici proděkanky pro příslušnou oblast zůstala nadále i po převzetí vedení fakulty děka-

nem Repkem. Zdůraznil, že kampaň LF je velice propracovaná, jedná se o fakultu, která 

má stabilní nárůst uchazečů. Velmi se přiblížila studentům a studentskému životu. Připo-

mněl, že společně zakládali tehdejší Campus Day, grilování děkanů nebo neformálnější 

komunikaci napříč akademickou veřejností. V oblasti nevhodného chování byla a je pově-

řená prorektorka poučenou osobou, která disponuje zkušenostmi v řešení této oblasti. Do-

dává, že od 01.09. bude předloženo na AS jmenování další prorektorky, současné prodě-

kanky ESF, Ing. Moniky Jandové, PhD. Závěrem poděkoval za diskuse a za vstřícnost dě-

kanu ESF Jiřímu Špalkovi a děkanu LF Martinu Repkovi.  

Předseda poděkoval za představení a otevřel diskusi.  

Pověřená prorektorka uvedla, že byť profesně pochází z LF, je absolventkou PřF, 

konstatovala, že díky tomu cítí sounáležitost nejen k LF ale i dalším částem MU. Na MU 

působí od roku 2008, ale s univerzitou soucítí již od dob svých studií. Uvádí, že MU vnímá 
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jako celek různých fakult, pracovišť a součástí, které společně vytvářejí hodnotu, na kterých 

by všichni měli pracovat společně, přičemž takto to vnímala také na LF. Dodává, že vždy 

měla na paměti, že i přes snahu rozvíjet interní komunikaci na fakultě, by LF měla 

spolupracovat i s ostatními fakultami a součástmi a toto zůstává jejím cílem i do budoucna. 

Uvádí, že byla překvapena oslovením pana rektora, považuje to za výzvu pokračovat 

v práci, kterou vykonávala na LF. Tuto výzvu přijala a je připravena ve spolupráci s AS, 

fakultami a kolegy na RMU posouvat agendu dále ku prospěchu MU.  

 

Diskuse 

Senátor Kudrle zareagoval na vyjádření rektora, kdy hovořil o nejasné hranici mezi 

agendami některých prorektorů a univerzitní ochránkyně práv a položil otázku, zda je tato 

problematika již vyjasněná. Pověřená prorektorka uvedla, že toto zatím nedokáže 

posoudit, nicméně co se týká provázanosti mezi danými orgány, uvádí, že se bude jednat 

o postupnou práci. Za uplynulých 14 dní měla možnost se seznámit s tím, co portfolia na 

univerzitní úrovní obnášejí, takže pokud bude jmenována prorektorkou, začne se 

problematice věnovat. Rektor doplňuje, že v žádném portfoliu nelze nalézt ostrou hranici. 

Jako příklad uvádí internacionalizaci, která se týká i studentů. Zdůrazňuje týmovost, která 

je nutná k uchopení a objasnění daných témat. Senátor Florian pokládá dotaz ke 

kompetencím jednotlivých prorektorů ve vztahu k funkci univerzitní ochránkyně práv a s tím 

související funkce koordinátora pracoviště, zajímá se o rozdělení kompetencí v oblastech, 

které zajišťuje například Poradenské centrum nebo Středisko Teiresiás. Tedy, jak se bude 

lišit role prorektorky od role univerzitní ochránkyně práv nebo koordinátora pracoviště ve 

vztahu k těmto aktivitám. Rektor reaguje, že je třeba oddělit dvě související roviny, HS, vč. 

poradenského střediska i Teiresiás, musí mít metodické řízení ze strany prorektorky a 

částečně kvestorky, neboť se mimo jiné jedná i o projekty, personálie a další. Vedle toho 

stojí druhá oblast ve vztahu k univerzitní ochránkyni práv – například oznamování 

nevhodného chování, které je v její gesci a která je mimoběžná ve vztahu k prorektorce. 

Odpověď uzavřel s tím, že zřejmé, že mezi těmito funkcemi je nutná vzájemná interakce. 

Předseda AS uzavřel diskusi.  

 

 

Hlasování o záměru rektora jmenovat prorektorku 

Počet přítomných členů AS byl v době hlasování 45 

  

Pro:                    43 

Proti:              1 

Zdrželi se:           1 

 

 

Přijaté usnesení:  

Akademický senát Masarykovy univerzity v souladu s § 9 odst. 2 písm. b) zákona o 

vysokých školách vyjadřuje podporu záměru rektora jmenovat tuto prorektorku: Mgr. 

Jana Fialová, Ph.D.– prorektorka pro záležitosti studentů a vnější vztahy. 
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Rektor poděkoval za hlasování a uvedl, že následující den prozatímně pověřenou 
prorektorku Fialovou jmenuje.  
 
Prorektorka Fialová také poděkovala a uvedla, že se bude těšit na spolupráci.  
 
 

6. Rozpočet MU na rok 2023 

Předseda AS bod uvedl: 

• předložil rektor ve lhůtě stanovené JŘ; 

• AS schvaluje dle § 9 odst. 1 písm. c) ZVŠ; 

• k přijetí je třeba nadpoloviční většina přítomných členů, oddělené hlasování o 

jednotlivých usneseních  

 

Rektor návrh uvedl tím, že rozpočet patří mezi nejdůležitější body, které jsou na AS 

projednávány. Uvádí, že MU se nachází v historickém okamžiku, neboť rozpočet poprvé 

prolamuje 10 miliard korun. Je to ukázka toho, s jak velikým objemem financí, a to i ve 

srovnání s veřejnými institucemi či obcemi, MU hospodaří. Od roku 2011 je investiční část 

velmi závislá na projektech nebo programovém financování. Kvituje kontinuální nárůst 

neinvestiční části, která se dominantně týká mzdových prostředků a která je majoritní částí 

navrhovaného rozpočtu. Uvádí, že se jedná o úspěch každého člena akademické obce, 

protože vykonává dobře svou práci, což se odráží ve skutečnosti, že MU získává grantové 

prostředky, vede uchazečské kampaně, umí přilákat nové zaměstnance apod. Dále 

zmiňuje kultivovanou diskusi, která byla kolem rozpočtu vedena, a to nejen na poradách 

vedení, přičemž oceňuje práci ekonomického odboru. Velmi si váží kultivované diskuse 

s děkany a řediteli vysokoškolských ústavů. Uvádí, že částka rozpočtu je prostředkem 

k tomu, aby MU plnila stanovené cíle, jakými jsou např. lepší a kvalitnější vzdělávání mladé 

generace, posun hranic vzdělávání a poznávání dále a společenská role MU. To jsou body, 

kterých si rektor váží nejvíce. Uvádí, že v porovnání s diskusemi na národní úrovni je vidět, 

jak vnitřní diskuse na MU, které někdy mohou působit zdlouhavě, vedou k lepšímu 

pochopení celé problematiky. Konstatoval, že rozpočtová pravidla by měla být jednoduchá 

a srozumitelná a, že částky, které budou představeny, vycházejí právě z pravidel rozpočtu 

MU, která byla schválena na prosincovém zasedání AS jednoznačně, za což opakovaně 

poděkoval. Představil výhled do budoucna, tedy očekávání, zda se podaří zachovat 

prorůstový rozpočet a zdůraznil, že i tento aktuální je lehce prorůstový. Upozornil, že 

vzhledem k tomu, že lze sledovat, že problematika veřejných financí je nelehká, bude se 

MU muset zaměřit na další vnitřní efektivitu a další rozvoj finančních pilířů. V souvislosti 

s tím, vítá úspěchy v pěti národních institutech jako EXCELES, kde SYRI získává velmi 

zajímavé postavení nejen v rámci ČR. Velmi blahopřeje všem, kdo získal prestižní 

mezinárodní granty a uvedl, že MU je stále úspěšnější v získávání národních grantů. 

Následně předal slovo paní kvestorce. Kvestorka uvedla, že veškeré procesní náležitosti 

byly splněny, všechny fakulty i nefakultní HS schválily své rozpočty. Celkový rozpočet činí 

10 miliard a 6 milionu korun, což je oproti loňskému roku o 490 milionu více. Struktura 

rozdělení investiční i neinvestiční části je ve srovnání s minulým rokem shodná. 

Připomněla, že MU, obdobně jako jiné instituce vzdělávací povahy, vkládá 70 % nákladů 

do mezd. Z tohoto důvodu v rozpočtu dominuje jeho neinvestiční část. Přesto upozorňuje 

také na investiční část, kde MU investuje cca 1 mld Kč, což považuje za ohromnou částku. 

Dále představila neinvestiční část rozpočtu, kde plánovaný hospodářský výsledek činí cca 

57 milionu Kč. Plánovaná výše výnosu je o 420 milionů vyšší než v loňském roce. 

K plánovanému objemu výnosů uvedla, že došlo k nárustu příspěvků s označením A+K, 

příspěvku na vzdělávací činnost, jehož součástí je výjimečné přiznání příspěvku vysokým 
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školám na sanaci nákladů souvisejících s navýšením cen energií. Upozornila, že s tímto 

jednorázovým příspěvkem se nepočítá do příštího roku. Jsou naplánovány další výnosy, 

např. z úročení, jelikož úrokové sazby jsou v důsledku inflace stále vysoké. Dále jsou 

plánovány další projekty na vědu a výzkum, kdy některé fakulty získaly významné projekty 

a s tím i finanční prostředky. V oblasti růstu nákladů počítá MU s vyššími cenami energií a 

dalšími s tím spojenými službami. Představila předpoklad navýšení tarifu dle kolektivní 

smlouvy, v souvislosti s tím připomněla, že v loňském roce byl tarif navýšen o 10 %, 

v letošním roce o 5 % a příští rok se očekává opět 5% nárůst. Dále představila strukturu 

plánovaných neinvestičních výnosů, kdy mírný pokles lze sledovat u institucionální podpory 

dlouhodobého koncepčního rozvoje. Výraznější pokles je zřetelný u čerpání fondů, což 

kvituje, neboť se v letošním roce očekává nižší čerpání fondů. Vrací se k tomu, co zmiňoval 

rektor ohledně národní diskuse, ukázalo se, že tam, kde se dlouhodobě nepracuje se 

strategickým rozdělování rozpočtu, jsou velké problémy. Má velkou radost, že na půdě MU 

dlouhodobě probíhají diskuse o existenci institucionálních zdrojů, tedy příspěvku na 

vzdělávací činnost a institucionální podpora dlouhodobého koncepčního rozvoje, grantové 

prostředky, kdy záleží na iniciativě MU a na kvalitě podávaných projektů. Uvádí, že dalším 

pilířem financování je vlastní činnost, přinášející vlastní finanční zdroje, získávané např. 

prostřednictvím celoživotního vzdělávání nebo plateb samoplátců. Uvedla, že je neustále 

potřeba jednotlivé pilíře promýšlet tak, aby MU měla dostatek financí na rozvoj, protože ve 

složce institucionálních zdrojů nelze očekávat zásadní narůst, naopak se předpokládá 

spíše stagnace či mírný pokles. Pokud tedy MU nebude aktivní v dalších zdrojích 

financování, nebude možné ji rozvíjet. Dále se dostává k investiční části rozpočtu, 

představuje mírný nárůst o 70 milionů na 1,2 mld. Růst činí cca 6,4 %. Je ráda, že se MU 

daří získávat nejen národní zdroje ale i zahraniční investiční zdroje.  Upozornila, že MU je 

stále v procesu nákupu Biology Park Brno, na což jsou využívány vlastní našetřené zdroje 

MU. Na počátku letošního roku byla uhrazena v pořadí druhá splátka ve výši 170 milionů, 

zbývající třetí část, cca 50 milionů, bude uhrazena konci tohoto roku. Uvedla, že do 

01.01.2024 by MU měla být vlastníkem Biology Park Brno. Připomněla, že bez vytváření 

finančních rezerv by MU nebyla schopná danou nemovitost koupit. Dále představuje 

rozdělení hospodářského výsledku do fondů, kdy se rozděluje hospodářský výsledek ve 

výši 90,2 milionů korun. Navrhuje se standardní způsob rozdělení, tj. do Fondu provozních 

prostředků, Fondu odměn, Rezervního fondu a Fondu rozvoje investičního majetku. Krátce 

představila vývoj HV v posledních letech, kdy od roku 2018 lze hovořit o bohatých letech, 

ve kterých se MU dařilo šetřit a ukládat do fondů, s tím, že se zpravidla jednalo o prostředky 

uložené ke konkrétním účelům. Následně představila střednědobý výhled neinvestičního 

rozpočtu MU. Uvedla, že vzhledem ke skutečnosti, že nebylo možné přesně odhadovat 

vývoj, stanovoval se 3% nárůst ve všech položkách. Nyní má MU k dispozici z MŠMT 

informaci o stagnaci rozpočtu v příštích dvou letech v oblasti institucionální podpory. U 

ostatních výnosů byl naplánován mírný nárůst.  

 

Stanovisko EK (přednesl předseda EK, V. Hyánek) 

Předseda EK uvádí, že projednání nebylo, díky detailní prezentaci, náročné. LK doporučuje 

AS schválit obě navrhovaná usnesení, která byla v rámci EK schválena plným počtem 

hlasů. Diskuse se vedly především kolem marginálii, které jsou uvedeny v zápisu z jednání 

EK.   

 

 

Diskuse 
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Senátor Kudrle položil otázku, z jakého důvodů zůstává hodnota položky AK+F, ve které 

je zařazen příspěvek na zvyšování cen energii (označení F) stejný i pro tento rok, když 

s dotací MU nepočítá. Rektor očekává, že v položce s označením A+K bude nárust, který 

bude prakticky saturovat chybějící položku s označením „F“. Předseda VMK Baláž položil 

otázku k požadavkům na snížení základů k odvodům, přičemž uvedl, že při projednávání 

v rámci komise na fakultě bylo prezentováno, co bylo požadováno a čemu bylo vyhověno, 

v souvislosti s tím požádal o vysvětlení procesního zpracování těchto žádostí. Kvestorka 

uvedla, že při vypočítání rozpočtu se plně vychází z pravidel. Uvádí, že v rámci odvodů 

užívají pravidla slovo „zejména“, nicméně jsou přesně stanovena pravidla, v jakých 

případech se odvody odpouští, resp. v jakých případech se projekty nezahrnují do výnosu, 

ze kterých se odvody následně počítají. Uvedla, že k tomu, aby projekt splnil podmínku, na 

základě které nebude zahrnut do výnosu fakulty, musí naplnit určité atributy, tedy musí se 

například jednat o celouniverzitní projekt. Uvádí, že v případě projektů, u kterých není zcela 

zřejmé, zda projekt naplňuje potřebná specifika, rozpočtový tým kontaktuje fakultu a 

doptává se na potřebné detaily.  Pakliže pravidla splňuje, do odvodů není zahrnut a naopak. 

Senátor Baláž pokládá doplňující dotaz a ptá se, zda lze uvést konkrétní zakázky, kterých 

se daná úleva týká. Kvestorka uvádí, že rozhodující není zakázka, ale typ projektu. 

Vysvětluje, že častým problémem je skutečnost, že jsou posílány návrhy na osvobození od 

odvodů projekty, které nemají celouniverzitní dopad nebo jsou řešeny pouze v rámci jedné 

fakulty. Rektor reaguje, že nedokáže určit, kterých konkrétních projektů se problematika, 

o kterých předseda VMK Baláž hovoří, týkalo, nicméně uvádí, že je snaha držet se pravidel, 

neboť jakákoliv výjimka znamená zvýšený náklad jinde. Proto je snaha s výjimkami 

zacházet velmi obezřetně a respektovat nastavená pravidla. Ředitelka EO reaguje, že 

žádostí je ze všech HS velké množství a materiál, který se projednává s paní kvestorkou a 

vedením je velmi rozsáhlý a takto detailně, ve smyslu konkrétní zakázky, nyní není možné 

reagovat. Prorektor Bulant uvádí typově příklady činností FI nebo ÚVT, které jsou 

financovány z centralizovaných rozvojových projektů nebo fondu rozvoje CESNET. Uvádí, 

že se často může jednat o projekty, ze kterých k odvodům dochází, nicméně se jedná o 

projekty typu zvýšení úrovně kyberbezpečnosti na vysokých školách, elektronické 

podepisování, tedy projekty se zřejmým celouniverzitním dopadem. Kvestorka reaguje 

citací čl. 8 – výpočet odvodů z centralizovaných zdrojů. Uvádí, že se jedná o projekty 

s celouniverzitním dopadem, či projekt, na kterém spolupracuje více HS. Senátor Baláž 

poděkoval za odpovědi. Předseda diskusi uzavřel.  

 

Hlasování o rozpočtu MU na rok 2023 

Počet přítomných členů AS byl v době hlasování 45. 

 

Pro:                    45 

Proti:              0 

Zdrželi se:           0 

 

 

Přijaté usnesení:  

Akademický senát Masarykovy univerzity v souladu s § 9 odst. 1 písm. c) zákona o 

vysokých školách schvaluje investiční a neinvestiční rozpočet Masarykovy univerzity 

pro rok 2023 a střednědobý výhled neinvestičního rozpočtu Masarykovy univerzity 

do roku 2025 ve znění, které tvoří přílohu zápisu ze zasedání. 

Hlasování o rozdělení HV za rok 2023 do finančních fondů 
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Počet přítomných členů AS byl v době hlasování 45 

 

Pro:                    45 

Proti:              0 

Zdrželi se:           0 

 

 

Přijaté usnesení:  

Akademický senát Masarykovy univerzity schvaluje rozdělení hospodářského 

výsledku za rok 2022 do finančních fondů dle návrhu, který tvoří přílohu zápisu ze 

zasedání. 

 

 

Rektor poděkoval senátorům za jednomyslné hlasování v době, kdy se hovoří o 

podfinancování vysokých škol, považuje to za úžasný výsledek, hodný nejlepší, otevřené 

a solidární MU. Velmi poděkoval. 

 

Předseda AS vyhlásil desetiminutovou přestávku. 

7. Statut Ekonomicko-správní fakulty MU 

Předseda AS bod uvedl: 

• Předložila předsedkyně AS ESF MU v termínu stanoveném JŘ; 

• AS schvaluje dle § 9 odst. 1 písm. b) bod 2 ZVŠ; 

• k přijetí je třeba nadpoloviční většina přítomných členů AS. 

 

Děkan ESF bod uvedl tak, že jsou 3 podstatnější oblasti, ve kterých dochází ke změnám. 

Za prvé dochází k přejmenování dvou kateder, což sice bude zřetelná změna, nicméně 

fakticky změna popisující stav, který na fakultě existuje. Další změnou je změna dvou 

organizačních jednotek – nyní kateder zaměřených na výuku matematiky, statistiky a 

aplikované informatiky a právních předmětů, obě tyto katedry budou statutem změněny na 

oddělení pro vzdělávání. Důvodem je skutečnost, aby se v rámci vnitřní organizační 

struktury fakulty odlišily ty katedry, které jsou vnímány jako výzkumná pracoviště, od 

jednotek, které jsou spíše lektorské a výukové. Další významnější změnou, ke které 

dochází, je omezení počtu funkčních období vedoucích kateder a krácení funkčního období 

na čtyři roky, což kopíruje systém nejvyšších univerzitních funkcí a umožňuje větší obměnu 

na manažerských pozicích, vidinu kariérního růstu a příchod nových myšlenek. Na 

fakultním AS byl Statut schválen jednohlasně. Ostatní změny děkan považuje spíše za 

provozní.  

 

Stanovisko rektora 

Rektor vyjadřuje kladné stanovisko. Téma omezení funkčních období je tématem i na 

celouniverzitní úrovni a chválí tento neoblíbený krok. 

 

 

Stanovisko LK (přednesl předseda EK, M. Koščík) 
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LK doporučuje AS vyslovit souhlas s navrhovaným předpisem, byť jej neschválila bez 

diskuse. Upozornil, že ve znění chybí den, kdy předpis nabyde účinnosti, proto pokládá 

otázku, jak je účinnost naplánována. Děkan ESF odpověděl, že účinnost nastane 

schválením AS, s výjimkou ustanovení o změně kateder na oddělení pro vzdělávání, která 

je plánována od 01.08.2023, tak aby vznikl prostor k technickému zpracování změny.  

 

 

Předseda AS zahájil diskusi. Nikdo se do diskuse nepřihlásil. 

 

 

Hlasování o Statutu Ekonomicko-správní fakulty MU 

Počet přítomných členů AS byl v době hlasování 43 

 

Pro:                    43 

Proti:              0 

Zdrželi se:           0 

 

Přijaté usnesení:  

Akademický senát Masarykovy univerzity v souladu s § 9 odst. 1 písm. b) bod 2 

zákona o vysokých školách schvaluje Statut Ekonomicko-správní fakulty Masarykovy 

univerzity, který byl schválen AS ESF MU dne 20. 2. 2023, ve znění, jež tvoří přílohu 

zápisu ze zasedání AS MU. 

 

Děkan ESF poděkoval za schválení.  

8. Statut Přírodovědecké fakulty MU (předloženo 27.04.2023) 

Předseda AS bod uvedl: 

• předložil předseda AS PřF MU po termínu stanoveném JŘ; 

• AS schvaluje dle § 9 odst. 1 písm. b) bod 2 ZVŠ; 

• k přijetí je třeba nadpoloviční většina přítomných členů AS. 

 

Děkan PřF bod uvedl. Sdělil, že vedoucí pracovišť mohou dle návrhu funkci vykonávat 

maximálně dvě po sobě jdoucí funkční období, což považuje za nejpodstatnější změnu. 

Dále jsou obsaženy změny, které jsou dány implementací volebního a jednacího řádu AS 

PřF. Následně představil změnu v názvu pracoviště v návaznosti na proběhlou evaluaci na 

fakultě, ze které vyplynulo doporučení změny, konkrétně se týkající Ústavu fyzikální 

elektroniky, kde bude název nově upřesněn. Další změna vyplynula ze skutečnosti, že se 

v rámci projednávání nového JŘ AS PřF nepodařilo prosadit, aby prvním místopředsedou 

byl student. Nicméně Statutem bude nově studentský zástupce uveden jako osoba, která 

je oprávněna účastnit se kolegia děkana, což je nejužší poradní sbor děkana. Dále bylo 

stanoveno, že na pozici zástupců ředitelů ústavů nemusí figurovat akademik, protože ne 

vždy je pro tuto pozici akademická kariéra vyžadovaná.  

 

Stanovisko rektora 

Rektor vyjadřuje kladné stanovisko a opět vítá omezení funkčního období. 

 

Stanovisko LK (přednesl předseda LK, M. Koščík) 



12/19 

 

LK AS doporučuje AS vyslovit souhlas s navrženým předpisem. Na LK byl tento přijat bez 

návrhu na změny. Osm členů komise hlasovalo pro, dva členové se zdrželi. 

 

Diskuse: 

Senátor Foletti se táže na příklad, kdy zástupce ředitele ústavu nemusí být akademikem. 

Děkan PřF uvádí, že na fakultě mají na některých ústavech tzv. operační zástupce ředitele, 

což jsou např. ředitelé pro projekty. Jedná se tedy o ředitele, kteří se zabývají projektovou 

činností, která se na ústavu realizuje a v takovém případě fakulta nevyžaduje, aby se 

jednalo o akademického pracovníka. Nejedná se tedy o statutárního zástupce, který přímo 

zastupuje ředitele. Senátor Foletti pokládá doplňující dotaz, zda lze tedy pozici pojmenovat 

jako jakéhosi tajemníka pro vědu. Děkan PřF uvádí, že tajemníci na fakultě také existují, 

nicméně tato pozice je spíše o koordinaci projektů, jejich přípravě a provozních 

záležitostech, nejedná se tedy o tajemníka v pravém slova smyslu. Senátor Kubíček 

pokládá dotaz na čl. 23 bod 5 Statutu, týkající se délky funkčního období, kdy uvádí, že ve 

stávajícím statutu je uvedeno, že děkan je oprávněn odvolat ředitele po vyjádření AS PřF 

a vědecké rady, přičemž vyjádření vědecké rady bylo v novém znění vypuštěno, táže se na 

důvod. Děkan PřF uvedl, že vědecká rada byla vypuštěna na její žádost, především proto, 

že je z třetiny složena z externích členů.  A tito členové se tak vyjadřují k návrhům osob, 

které neznají. Senátor Slovák uvedl, že se domnívá, že ze zákoníku práce vyplývá, že 

vedoucí nelze odvolat. Táže se tedy na možnost odvolání ředitele ústavu. Děkan PřF uvedl, 

že systém, kterým jsou ředitelé jmenování není nastaven jako jmenování do funkce, ale 

jedná se o změnu pracovní smlouvy, nejedná se tedy o jmenovaní v pravém slova smyslu. 

Prorektor Polčák doplňuje, že to, co je uvedeno v zákoníku práce se týká 

pracovněprávního vztahu mezi zaměstnancem a univerzitou, který je relativně nezávislý 

na funkcích, tedy zaměstnanec, který je odvolán z funkce, může dále pracovat na MU, ale 

již ne ve funkci např. ředitele ústavu. Odlišně je to u zaměstnanců vedoucích další vedoucí 

pracovníky. Závěrem uvedl, že řešení na PřF je právně možné, a lze jej najít i na jiných 

místech na MU. Předseda AS diskusi ukončil.  

 

Hlasování o Statutu Přírodovědecké fakulty MU  

Počet přítomných členů AS byl v době hlasování43 

 

Pro:                    43 

Proti:              0 

Zdrželi se:           0 

 

Přijaté usnesení:  

Akademický senát Masarykovy univerzity v souladu s § 9 odst. 1 písm. b) bod 2 

zákona o vysokých školách schvaluje Statut Přírodovědecké fakulty Masarykovy 

univerzity, který byl schválen AS PřF MU dne 17. 4. 2023, ve znění, jež tvoří přílohu 

zápisu ze zasedání AS MU. 
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Předseda AS navrhuje hlasovat en bloc o ekonomických bodech, přičemž navrhuje 
hlasování o usneseních týkajících se nákupů pozemků (tedy body 9-11 programu 
zasedání) a následně oddělené hlasování o věcných břemenech (body 12-15 programu 
zasedání). 
 
Předseda AS zahájil diskusi. Nikdo se do diskuse nepřihlásil. 
 
Aklamací bylo odhlasováno projednání majetkových operací, tedy bodů 9-17 ve dvou 
částech, tj. souhrnné projednání a hlasování o bodech 9–11 programu. A následně 
souhrnné projednání a hlasování o bodech 12–17 programu.  
 

9. Záměr uzavřít Kupní smlouvu k pozemku – Biology Park a.s. a MU;  
10. Záměr uzavřít Dodatek č. 2 ke Smlouvě o uzavření budoucí kupní smlouvy – MU a 

SMB;  
11. Záměr uzavřít Kupní smlouvu – Michal Bezega a MU 

 

Předseda AS body uvedl: 

• předložil rektor v termínu stanoveném JŘ; 

• AS se vyjadřuje dle § 9 odst. 2 písm. c) ZVŠ 

• k přijetí je třeba nadpoloviční většina přítomných členů AS 

 

Kvestorka souhrnně představila body 9, 10 a 11 programu zasedání. 

K bodu 9 uvedla, že kupní smlouva ohledně pozemku pod Biology Park Brno, je 

pokračováním dlouhodobé transakce nákupu Biology Park Brno. Uvedla, že ohledně části 

pozemků stále probíhá restituční vyrovnání. Pozemek nakupuje Biology Park Brno, jakmile 

jej nakoupí, za stejnou cenu jej prodá MU. Jedná se o pozemek o výměře 309 m2. Vše je 

popsáno v podkladovém materiálu.  

K bodu 10 uvedla, že transakce navazuje na velkou směnu pozemků, která proběhla 

v minulosti se Statutárním městem Brnem, kdy se řešily především pozemky pod 

komunikacemi, pod kolejemi či pozemek před PdF. Jednalo se velkou transakci, nicméně 

některé pozemky dosud zůstaly nedotčeny z důvodů vypořádání restitučních nároků. Bylo 

dohodnuto, že jakmile MU tyto urovná, převede Statutárnímu městu Brnu pozemky za 

stejných podmínek, za jakých je získala. Aktuálně se MU stále nachází ve fázi 

vypořádávání restitučních záležitostí, neboť teprve na konci minulého roku bylo vydáno 

soudní rozhodnutí, kterým bylo určeno vlastnictví pozemků. Od ledna tedy MU vyjednává 

odkup těchto pozemků, a proto je nutné prodloužit účinnost smlouvy se Statutárním 

městem Brnem do konce roku 2024. 

K bodu 11 připomněla nákup nemovitosti v Těšeticích pro FF, který proběhl v minulosti. 

V mezidobí došlo k přesnému doměření pozemku a určení jeho přesné hranice. Z měření 

vyplynulo, že vodoměrná šachta, která měla být předmětem nákupu stojí mimo odkoupený 

pozemek, proto je MU nucena dokoupit pozemek o velikosti 52 m2 za cenu 78 000 Kč, tak 

aby vodoměrná šachta stála na pozemku MU.  

 

Stanovisko EK (přednesl předseda EK, V. Hyánek) k záměrům dle bodů 9–17 programu  

EK AS doporučuje AS schválit všechny transakce.  

 

Diskuse k bodům 9-11: 

Senátor Kubíček položil otázku, zda restituční záležitosti lze tedy považovat za 

vypořádané. Kvestorka uvedla, že z jednání s právním zástupcem subjektů, se kterými 

vypořádání probíhá, vyplynulo, že protistrana preferuje jednání o všech předmětných 

pozemcích až v okamžiku, kdy tyto budou vypořádány. K čemuž došlo až závěrem 



14/19 

 

loňského roku. V lednu tedy počalo vyjednávání, které bylo náročné, protože se jedná o 

relativně velký počet pozemků, které jsou různého určení. Stále tedy probíhá fáze 

vyjednávání. Nicméně věří, že během letošního roku bude věc uzavřena. Dlouhodobě jsou 

na to připravené zdroje ve fondech. Předseda AS dodává, že AS tímto přímo nerozhoduje, 

pouze se k návrhům vyjadřuje a definitivně rozhoduje SR. Předseda AS uzavírá diskusi. 

  

Hlasování o bodech 9, 10 a 11. 

Počet přítomných členů AS byl v době hlasování 44 

 

Pro:                    44 

Proti:              0 

Zdrželi se:           0 

 

Přijaté usnesení:  

Akademický senát Masarykovy univerzity v souladu s ustanovením § 9 odst. 2 písm. 

c) zákona o vysokých školách souhlasí s právním jednáním, kterým Masarykova 

univerzita hodlá nabýt vlastnické právo k pozemku p. č. 1329/83 o výměře 309 m2, 

zastavěná plocha a nádvoří v k. ú. Bohunice, obec Brno (LV 6019) od prodávajícího 

společnosti Biology Park Brno a.s., IČ: 41602706, se sídlem Studentská 812/6, 

Bohunice, 625 00 Brno za kupní cenu ve výši 2 377 322,40 Kč (slovy: dva milióny tři 

sta sedmdesát sedm tisíc tři sta dvacet dva korun českých čtyřicet haléřů). 

 

Akademický senát Masarykovy univerzity v souladu s ustanovením § 9 odst. 2 písm. 

c) zákona o vysokých školách souhlasí s právním jednáním, kterým Masarykova 

univerzita hodlá nabýt vlastnické právo k pozemku p. č. 1329/83 o výměře 309 m2, 

zastavěná plocha a nádvoří v k. ú. Bohunice, obec Brno (LV 6019) od prodávajícího 

společnosti Biology Park Brno a.s., IČ: 41602706, se sídlem Studentská 812/6, 

Bohunice, 625 00 Brno za kupní cenu ve výši 2 377 322,40 Kč (slovy: dva milióny tři 

sta sedmdesát sedm tisíc tři sta dvacet dva korun českých čtyřicet haléřů). 

 

Akademický senát Masarykovy univerzity v souladu s ustanovením § 9 odst. 2 písm. 

c) zákona o vysokých školách souhlasí s právním jednáním, kterým Masarykova 

univerzita hodlá uzavřít Dodatek č. 2 ke Smlouvě o uzavření budoucí kupní smlouvy 

č. 6319074508 ze dne 24. 4. 2020, ve znění Dodatku č. 1 ze dne 29. 11. 2022, jímž se 

Masarykova univerzita a Statutární město Brno, IČ: 44992785 dohodnou 

na prodloužení závazku k uzavření kupní smlouvy do 31. 12. 2024, a to k pozemkům 

p. č. 1383/30, p. č. 1383/84, p. č. 1383/85, p. č. 1331/257, p. č. 1331/266, p. č. 1331/110, 

p. č. 1331/30, p. č. 1331/5 a k částem pozemků p. č. 1329/54 a p. č. 1329/91 dle GP č. 

1640-24/2019 označeným jako p. č. 1329/95 a p. č. 1329/97, vše v k. ú. Bohunice, obec 

Brno (LV 929). 
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12. Záměr uzavření Smlouvy o zřízení služebnosti – POMONA Tešetice a.s.;  
13. Záměr uzavření Smlouvy o zřízení služebnosti – Technické sítě Brno;  
14. Záměr uzavření Smlouvy o zřízení věcného břemene – EG.D, a.s.;  
15. Záměr uzavření Smlouvy o zřízení služebnosti – optické kabelové vedení;  
16. Záměr uzavření Smlouvy o budoucí smlouvě o zřízení služebnosti – CETIN a.s.;  
17. Záměr o uzavření Smlouvy o budoucí smlouvě o zřízení služebnosti – T-Mobile CZ 

a.s. 
 

Předseda AS body uvedl: 

• předložil rektor v termínu stanoveném JŘ; 

• AS se vyjadřuje dle § 9 odst. 2 písm. c) ZVŠ 

• k přijetí je třeba nadpoloviční většina přítomných členů AS 

 
Předseda AS uvedl, že záměry dle bodů 12-17 byly detailně prodiskutovány v rámci EK 
AS. Zároveň jsou tyto všem senátorům dlouhodobě k dispozici, proto nedošlo k jejich 
představení přímo na zasedání.  
 
Předseda AS zahajuje diskusi k bodům týkajících se služebností. Nikdo se do diskuse 
nepřihlásil.  

 
 

Hlasování o bodech 12–17. 

Počet přítomných členů AS byl v době hlasování 44 

 

Pro:                    44 

Proti:              0 

Zdrželi se:           0 

 

Přijatá usnesení:  

Akademický senát Masarykovy univerzity v souladu s ustanovením § 9 odst. 2 písm. 

c) zákona o vysokých školách souhlasí s právním jednáním, kterým Masarykova 

univerzita hodlá uzavřít Smlouvu o zřízení služebnosti k části pozemků p.  č. 3344/1 a 

p.  č. 3344/3 v k. ú. Těšetice u Znojma, obec Těšetice, v rozsahu dle geometrického 

plánu č. 856-733/2022 (dotčená výměra 10 m2) ve prospěch společnosti POMONA 

Těšetice a.s., IČ: 25521543, se sídlem  Těšetice 171, 671 61, přičemž tato služebnost 

zřizovaná jako osobní služebnost na dobu neurčitou spočívá v povinnosti 

Masarykovy univerzity strpět umístění vodovodní přípojky a vodoměru ve vodoměrné 

šachtě, užívání vodovodní přípojky a vodoměrné šachty, včetně práva vstupu na 

služebné pozemky za účelem jejich provozování, kontroly, údržby a oprav po 

nezbytnou dobu a v nutném rozsahu, to vše za jednorázovou náhradu za zřízení 

služebnosti ve výši 5 390 Kč (slovy: pět tisíc tři sta devadesát korun českých), přičemž 

k této částce bude připočítána platná sazba DPH. 

 

 

Akademický senát Masarykovy univerzity v souladu s ustanovením § 9 odst. 2 písm. 

c) zákona o vysokých školách souhlasí s právním jednáním, kterým Masarykova 

univerzita hodlá uzavřít Smlouvu o zřízení služebnosti ve prospěch společnosti 
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Technické sítě Brno, akciová společnost, IČ: 25512285, se sídlem Barvířská 822/5, 

Zábrdovice, 602 00 Brno, přičemž tato služebnost zřizovaná bezúplatně jako osobní 

služebnost na dobu neurčitou spočívá v povinnosti Masarykovy univerzity strpět 

umístění zařízení veřejného osvětlení – podzemního kabelového vedení na částech 

pozemků p. č. 1329/104 a p. č. 1383/6 v k. ú. Bohunice, obec Brno (LV 929) v rozsahu 

dle geometrického plánu č. 2158-34/2023 a umístění zařízení veřejného osvětlení – 

kabelového vedení a 4 ks světel na spodní straně konstrukce přemostění budovy bez 

č.p./č.ev. – stavby občanského vybavení, která je součástí pozemku p. č. 1331/363 v 

k. ú. Bohunice, obec Brno (LV 929) dle situačního výkresu SIM-DVD-D 201-04-002-00, 

včetně přístupu za účelem výkonu činností spojených s prováděním obhlídky a 

kontroly zařízení veřejného osvětlení, s jeho provozováním, údržbou a opravami, 

prováděním jeho úprav vč. stavebních za účelem modernizace nebo zlepšení 

výkonnosti veřejného osvětlení. 

 

 

Akademický senát Masarykovy univerzity v souladu s ustanovením § 9 odst. 2 písm. 

c) zákona o vysokých školách souhlasí s právním jednáním, kterým Masarykova 

univerzita hodlá uzavřít Smlouvu o zřízení věcného břemene k části pozemku p. č. 

350/6 v k. ú. Pisárky, obec Brno (LV 544) v rozsahu dle geometrického plánu č. 1825-

5253/2022 ve prospěch společnosti EG.D, a.s., IČ: 28085400, se sídlem Lidická 

1873/36, Černá Pole, 602 00 Brno, přičemž toto věcné břemeno zřizované jako osobní 

služebnost na dobu neurčitou spočívá v povinnosti Masarykovy univerzity jako 

vlastníka pozemku strpět umístění a provozování distribuční soustavy - kabelu NN a 

přípojkové skříně na pozemku, provádění úprav na distribuční soustavě za účelem 

její obnovy, výměny, modernizace nebo zlepšení její výkonnosti, včetně jejího 

odstranění, to vše včetně vstupu a vjezdu na pozemek, za jednorázovou náhradu ve 

výši 2 000 Kč (slovy: dva tisíce korun českých), přičemž k této částce bude 

připočítána platná sazba DPH. 

 

 

Akademický senát Masarykovy univerzity v souladu s ustanovením § 9 odst. 2 písm. 

c) zákona o vysokých školách, souhlasí s právním jednáním, kterým Masarykova 

univerzita hodlá uzavřít Smlouvu o zřízení služebnosti k části pozemků p. č. 1475/3 a 

p. č. 1476/4 v k. ú. Horní Heršpice, obec Brno (LV 10001) v rozsahu dle geometrického 

plánu č. 2383-1052/2022, ve prospěch oprávněné Masarykovy univerzity povinným 

Statutárním městem Brnem, IČ: 44992785, přičemž tato služebnost je zřizovaná jako 

osobní služebnost na dobu neurčitou a spočívá v oprávnění Masarykovy univerzity 

mít na služebných pozemcích SMB podzemní vedení komunikační sítě, tj. 

inženýrskou síť, a na tyto pozemky vstupovat za účelem jejího provozu, údržby a 

oprav, za cenu 7 894,- Kč (slovy: sedm tisíc osm set devadesát čtyři korun českých), 

k níž bude připočítána platná sazba DPH. 

 

 

Akademický senát Masarykovy univerzity v souladu s ustanovením § 9 odst. 2 písm. 

c) zákona o vysokých školách souhlasí s právním jednáním, kterým Masarykova 

univerzita hodlá uzavřít Smlouvu o budoucí smlouvě o zřízení služebnosti, kterou se 

strany zaváží zřídit služebnost k pozemkům p. č. 1329/5, p. č. 1357/2, p. č. 1363/1 a p. 

č. 1363/2 v k. ú. Bohunice, obec Brno (LV 929) v majetku povinné Masarykovy 

univerzity ve prospěch oprávněné společnosti CETIN a.s., IČ: 04084063, se sídlem  
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Českomoravská 2510/19, Libeň. 190 00 Praha 9, která bude spočívat v povinnosti 

Masarykovy univerzity strpět na služebných pozemcích umístění a provozování 

pozemního komunikačního vedení veřejné komunikační sítě, na dobu neurčitou, 

za jednorázovou náhradu ve výši 500 Kč (slovy: pět set korun českých), přičemž k 

této částce bude připočítána platná sazba DPH. 

 

 

 

Akademický senát Masarykovy univerzity v souladu s ustanovením § 9 odst. 2 písm. 

c) zákona o vysokých školách souhlasí s právním jednáním, kterým Masarykova 

univerzita hodlá uzavřít Smlouvu o uzavření budoucí smlouvy o zřízení služebnosti, 

kterou se strany zaváží zřídit služebnost k pozemkům p. č. 1329/5, p. č. 1357/2, p. č. 

1363/1 a p. č. 1363/2 v k. ú. Bohunice, obec Brno (LV 929) v majetku povinné 

Masarykovy univerzity ve prospěch oprávněné společnosti T-Mobile Czech Republic 

a.s., IČ: 64949681 se sídlem Tomíčkova 2144/1, Chodov, 148 00 Praha 4, která bude 

spočívat v povinnosti Masarykovy univerzity strpět na služebných pozemcích zřízení, 

umístění, provozování, údržbu, opravy, modernizaci a rozvoj podzemního vedení 

komunikační sítě, na dobu neurčitou, za jednorázovou náhradu ve výši 500 Kč (slovy: 

pět set korun českých), přičemž k této částce bude připočítána platná sazba DPH. 

 

Rektor poděkoval za schválení. 
 
18. Různé 

A. Zpráva předsedy AS MU 

Předseda AS uvedl, že senátory byla položena otázka týkající se čerpání rozpočtu AS. 

Konstatoval, že aktuálně je z činnosti 1112, ze které jsou vypláceny odměny, vyčerpáno 

6.99 %, jelikož veškeré odměny se budou vyplácet až v měsíci červnu a následně v 

prosinci. Nicméně uvádí, že existují odlišné zdroje financování pro odměny senátorů a např. 

občerstvení a tyto zdroje nelze vzájemně přelívat. Přičemž uvádí, že financování 

občerstvení musí vycházet z vlastní hospodářské činnosti MU. V činnosti 1590, ze které se 

hradí např. občerstvení pro zasedání, je aktuálně vyčerpáno 24,8 %, pakliže bude 

zachován stávající rozpočet, nicméně tento může být v závislosti na skutečném 

hospodářském výsledku nižší. Dále představil tři tuzemské a dvě zahraniční služební cesty 

senátorů AS MU. Senátor Solak reagoval na cestovní příkazy, když uvedl, že cestovní 

příkazy za činnosti za RVŠ se následně započítávají na úhradu členských poplatků, fakticky 

jsou tedy, nedojde-li k překročení výše poplatku, hrazeny RVŠ. Dále uvedl, že druhá jeho 

cesta byla realizována v rámci členství v alianci EDUC a byla, resp. měla být přeúčtována 

na jinou zakázku MU. Závěrem pokládá dotaz, kdy bude oficiálně potvrzeno, s jakou 

částkou v činnosti 1590 lze počítat, a zda lze do této činnosti zahrnout také náklady na 

ubytování. Kvestorka odpověděla, že konkrétní částka bude zřejmá v červnu. Senátor 

Solak upřesňuje, že vychází z jednání EK a skutečnosti, že tazatelé nevěděli, co je 

v konkrétním řádku tabulky obsaženo, přičemž uvádí, že předpokládal, že se jednalo o 

celou zakázku 1089. Předseda AS uvádí, že předpoklad je správný, jedná se o jednu 

zakázku vycházející ze dvou zdrojů, které však vzájemně nelze kombinovat. Senátor 

Solak se následně vyjadřuje k odměnám členů AS a komisí AS. Uvádí, že nelze 

předpokládat, že na všech zasedáních bude plná účast, nicméně upozorňuje, že by se také 

mělo počítat s nutností svolání mimořádného zasedání ať už AS nebo některé z komisí. 

Dále přináší téma možné diskuse nad valorizací odměn při novelizaci vnitřního mzdového 
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předpisu. Předseda AS uvádí, že i v případě mimořádného zasedání, musí AS dle vnitřního 

mzdového předpisu, finanční prostředky na odměny získat. Rektor uvádí, že vnitřní 

mzdový předpis bude s jistotou novelizován, ať už vzhledem k případnému zisku 

prostředků navíc nebo s ohledem na uzavření kolektivní smlouvy. Senátor Kudrle položil 

dotaz, zda AS MU neuvažuje o jiném dodavateli než SKM. Předseda AS vyjádřil, že SKM 

pravděpodobně vyžaduje širší diskusi, nikoliv pouze v rámci AS, konstatoval, že 

problematika se řeší také ve vláknech v IS a na vedení MU. Předseda AS bod uzavřel.  

 

B. Podnět na vedení MU ohledně TSP 

Senátor Vojtíšek uvádí, že se v posledních měsících pokoušel zjistit, jak kvalitně TSP měří 

potenciál studentů, zda neznevýhodňují studenty dle pohlaví, ekonomického statusu apod. 

Uvedl, že v proběhlé komunikaci s vývojářským týmem nenašel odpovědi na dané otázky, 

a upozornil, že se nejedná pouze o jeho osobní obavu, nýbrž také o obavu skupiny 

psychometriků z MU, která s touto problematikou oslovila prorektora Bulanta. Téma na AS 

přináší, protože mu připadá znepokojující, že přestože komunikace proběhla před několika 

měsíci, stále nezískali koherentní odpověď, proč dokumentace dostupná k TSP 

neobsahuje parametry, které mezinárodní standardy vyžadují. Předseda AS upozornil, že 

pakliže má některý ze senátorů v bodě Různé dotaz, na který vyžaduje odpověď, 

doporučuje jej zaslat s předstihem, tak, aby bylo možné získat potřebné informace a dotaz 

zodpovědět. Rektor otázku vítá, uvádí, že diskuse o TSP existuje léta a opakovaně jsou 

body týkající se TSP projednávány na rozšířeném kolegiu rektora. Prorektor Bulant uvedl, 

že komunikace proběhla odlišně od toho, jak senátor Vojtíšek naznačil. Uvedl, že se na 

skupinu řešící TSP neobrátila skupina psychometriků, nýbrž doktor Cígler s otázkami na 

budoucí pojetí adaptivního TSP. Uvedl, že jej nejprve požádal o strpení do poloviny měsíce 

dubna, kdy se na prorektora znovu obrátil, nicméně prorektor v té době nedisponoval 

vyjádřením vedení k návrhům ohledně adaptivního testování a nebyl proto schopen otázku 

zodpovědět. Nicméně uvedl, že se na otázku připraví a pokusí se na dotaz reagovat. 

Připomněl, že tým byl v současné době velmi vytížen novým modelem testování, takže 

nebyl čas na přípravu odpovědí na něco, co doposud není zřejmé, jak bude vypadat. 

Předseda AS uvedl, že přijímací řízení považuje za velmi důležité téma, rozhodně má za 

to, že na zasedání AS patří, nicméně první krok vidí v představení vize TSP a až následné 

věcné řešení. Sdělil, že nechce téma dnešním projednáním uzavřít, protože nejsou 

k dispozici veškeré potřebné informace. Vrátil slovo senátoru Vojtíškovi. Senátor Vojtíšek 

reaguje, že neočekával, že se na zasedání AS problematika TSP vyřeší, ani neočekával 

definitivní odpověď. Vysvětlil, že se spíše cítil být frustrován komunikací, neboť je 

s řešitelským týmem od kontaktu již od února a doufal tedy v komentář toho, proč 

k současně nasazeným TSP neexistují materiály, které by měly dokazovat kvalitu měření 

a skutečnost, že neznevýhodňují na základě nerelevantních parametrů jako je pohlaví nebo 

socioekonomický status. Byl znepokojen tím, že tým odpovědný za nasazení testů, 

neposkytl informaci o tom, jak již zavedené testy fungují. Předseda AS požádal o ujasnění, 

zda se tedy otázka týká současného TSP, které je přechodem mezi minulým TSP a cílovým 

adaptivním TSP. Senátor Vojtíšek souhlasil, že otázka cílí na aktuálně využité TSP a 

zároveň na trajektorii k testům budoucím, přičemž upozorňuje, že zpráva doktora Cíglera 

zmiňuje absenci ukazatelů kvality u aktuálních testů. Předseda AS požádal o písemné 

zaslání dotazu, tak aby mohl být projednán na následujícím zasedání AS s dostatečnou 

přípravou. Prorektor Bulant konstatoval, že v žádném případě nechce bránit AS 

v projednaní, nicméně za smysluplnější považuje, v návaznosti na výsledek porady vedení, 

projednat téma na interní schůzce právě i s psychometriky a dalšími odborníky. Senátor 

Vojtíšek si nemyslí, že podstatná část podnětu, tedy stav TSP, lze dnes vyřešit. Důvodem, 
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proč podnět vznesl bez oficiálního zasazení do programu je jeho osobní frustrace 

z nekomunikace. Prorektor Bulant navázal, že jako vstřícný krok k zavedení mechanismu 

adaptivního testovaní bylo odsouhlaseno, že řešitelský tým návrhy představí SK AS. 

Nicméně uvádí, že považuje za iluzorní domnívat se a být frustrován tím, že od února 

nedošlo k významnějšímu pokroku, a to v kontextu situace, kdy je tým maximálně vytížen 

neustálými cestami v rámci České a Slovenské republiky a řešením logistických problémů, 

kterých je obrovské množství. Poprosil tedy o shovívavost. Předseda SK AS uvádí do 

kontextu ostatní senátory – ke kontaktu došlo dne 16.01., kdy došlo k prezentaci TSP 2.0, 

v jejímž kontextu se komunikovalo o stávající podobě TSP. Ze strany studentské komory 

byla vyjádřena prosba o další komunikaci a bylo přislíbeno, že na některé body, které byly 

zmíněny na lednovém setkání, příslušní zástupci řešitelského týmu zareagují. Uvádí, že 

studentští zástupci samozřejmě respektovali skutečnost, že jednání proběhlo před koncem 

období pro podání přihlášek k TSP a současně probíhala přípravná fáze TSP. Nicméně 

uvádí, že za problematické, v čemž vidí také frustraci senátora Vojtíška, považuje to, že ke 

komunikaci docházelo, ale v určitém okamžiku se stala pouze jednostrannou.  

 

C. Pochvala pro Munipress  

Senátorka Holíková přednesla pochvalu pro Munipress v rámci festivalu Svět knihy. 

Uvedla, že nakladatelství se velmi hezky prezentovalo a nový stánek byl velmi hojně 

navštěvován. Senátor Solak navazuje tím, že se zúčastnil stejného veletrhu a konstatoval, 

že v porovnání se stánky jiných vysokoškolských nakladatelství, stánek MU vynikal. Knižní 

nabídkou reagoval na aktuální události ve společnosti i na univerzitě. Dodal, že při vnímaní 

knižního trhu a složité situaci na něm, včetně uzavření obchodů na některých fakultách, je 

potřeba do budoucna myslet na možnosti, kde lze knihy z nakladatelství prodávat, přičemž 

navrhl Munipoint.  

 

Předseda AS uzavřel bod Různé a na závěr předal slovo rektorovi.  

Rektor poděkoval za všechna kladná vyjádření i za podněty, kterými se bude zabývat.  

 
Nejbližší řádné zasedání Akademického senátu MU bylo svoláno na 5. června 2023.  
 

Na závěr předseda AS poděkoval všem přítomným za účast a ukončil zasedání v 17:50 hod. 

 

Zapsal: Mgr. Anita Mašková, právnička RMU.  

 

Text schválil: Mgr. Josef Menšík, Ph.D., předseda AS, dne 24.05.2023. 

 

Zápis zveřejněn po sedmidenní lhůtě na uplatnění připomínek členů AS dne 02.06.2023. 

 

 

…………………………………………. 

Mgr. Josef Menšík, Ph.D. 



 

 

Příloha č. 1 
 

PREZENČNÍ LISTINA 

Zasedání Akademického senátu MU dne 15.05.2023 

Komora akademických pracovníků 

  

  Přítomen Nepřítomen 

Právnická fakulta     

prof. JUDr. Josef Bejček, CSc. X  

doc. JUDr. Filip Křepelka, Ph.D. X  

JUDr. Veronika Smutná, Ph.D. X  

Lékařská fakulta     

prof. MUDr. Milan Brázdil, Ph.D. X  

Mgr. Bc. Michal Koščík, Ph.D. – předseda KAP X   

doc. RNDr. Josef Tomandl, Ph.D.  X  

Přírodovědecká fakulta     

RNDr. Milan Baláž, Ph.D. X  

prof. RNDr. Jan Slovák, DrSc. X  

prof. Mgr. Vít Kudrle, Ph.D. X  

Filozofická fakulta     

doc. PhDr. David Zbíral, Ph.D. X  

doc. Mgr. Petr Novotný, Ph.D.  X 

prof. Ivan Foletti, MA, Docteur ès Lettres X  

Pedagogická fakulta     

doc. PhDr. Karel Pančocha, Ph.D., M.Sc. X  

Mgr. et Mgr. Markéta Košatková, Ph.D.  X 

Mgr. Martin Vrubel, Ph.D.  X 

Ekonomicko-správní fakulta     

doc. Mgr. Maria Králová, Ph.D.  X  



 

 

Mgr. Josef Menšík, Ph.D. – předseda AS  X  

doc. Ing. Vladimír Hyánek, Ph.D. X  

Fakulta informatiky     

prof. RNDr. Ivana Černá, CSc.  X 

prof. RNDr. Michal Kozubek, Ph.D. X  

  doc. RNDr. Vlastislav Dohnal, Ph.D.  X 

Fakulta sociálních studií     

PhDr. Markéta Horáková, Ph.D. X  

Mgr. Josef Kraus, Ph.D. X  

doc. PhDr. Tomáš Vlček, Ph.D. X  

Fakulta sportovních studií     

Mgr. Tomáš Vencúrik, Ph.D. X  

doc. Mgr. Jiří Nykodým, Ph.D. X  

  Mgr. Tereza Králová  X 

Farmaceutická fakulta      

doc. PharmDr. Jan Gajdziok, Ph.D. X  

PharmDr. Tomáš Goněc, Ph.D. X  

  Mgr. Adéla Lamaczová X  

Vysokoškolské ústavy     

doc. Mgr. Karel Kubíček, PhD. X  

Mgr. Gabriel Demo, Ph.D.  X 

PhDr. Renata Prucklová X  

  

 

  

  

  



 

 

PREZENČNÍ LISTINA 

Zasedání Akademického senátu MU dne 15.05.2023 

Studentská komora 

 

  Přítomen Nepřítomen 

Právnická fakulta     

Mgr. Damir Solak X  

Mgr. Oldřich Tristan Florian X  

Lékařská fakulta     

Mgr. Natália Antalová X  

Adam Wechsler X  

Přírodovědecká fakulta     

Mgr. David Novák X  

  Mgr. Štěpán Čada X  

  Mgr. Tomáš Brom X  

Filozofická fakulta     

  Mgr. Kateřina Holíková X  

Tomáš Lintner, MA X  

Pedagogická fakulta     

Karel Frnka X  

Mgr. David Košatka  X  

Ekonomicko-správní fakulta     

Ing. Mgr. Martin Stachoň X  

  Bc. Jiří Procházka X  

Jakub Capák X  

Fakulta informatiky     

  Mgr. Pavel Novák X  

Bc. Jakub Šárník X  



 

 

Fakulta sociálních studií     

Mgr. Daniel Jirků – předseda SK X  

Bc. Tomáš Vojtíšek  X  

Fakulta sportovních studií     

Mgr. Adam Kyselica X  

  Mgr. Tomáš Sedláček  X 

Farmaceutická fakulta     

PharmDr. Tomáš Bílik  X  

Jaroslava Jamrichová X  

 



 

 

Příloha č. 2 

 

PŘIJATÁ USNESENÍ 

Zasedání Akademického senátu MU dne 15.05.2023 

 

1. Akademický senát Masarykovy univerzity v souladu s § 9 odst. 2 písm. b) zákona o 

vysokých školách vyjadřuje podporu záměru rektora jmenovat tuto prorektorku: Mgr. Jana 

Fialová, Ph.D.– prorektorka pro záležitosti studentů a vnější vztahy. 

 

2. Akademický senát Masarykovy univerzity v souladu s § 9 odst. 1 písm. c) zákona o 

vysokých školách schvaluje investiční a neinvestiční rozpočet Masarykovy univerzity pro 

rok 2023 a střednědobý výhled neinvestičního rozpočtu Masarykovy univerzity do roku 

2025 ve znění, které tvoří přílohu zápisu ze zasedání. 

 

3. Akademický senát Masarykovy univerzity schvaluje rozdělení hospodářského výsledku 

za rok 2022 do finančních fondů dle návrhu, který tvoří přílohu zápisu ze zasedání. 

 

4. Akademický senát Masarykovy univerzity v souladu s § 9 odst. 1 písm. b) bod 2 zákona 

o vysokých školách schvaluje Statut Ekonomicko-správní fakulty Masarykovy univerzity, 

který byl schválen AS ESF MU dne 20. 2. 2023, ve znění, jež tvoří přílohu zápisu ze 

zasedání AS MU. 

 

5. Akademický senát Masarykovy univerzity v souladu s § 9 odst. 1 písm. b) bod 2 zákona 

o vysokých školách schvaluje Statut Přírodovědecké fakulty Masarykovy univerzity, který 

byl schválen AS PřF MU dne 17. 4. 2023, ve znění, jež tvoří přílohu zápisu ze zasedání 

AS MU. 

 

6. Akademický senát Masarykovy univerzity v souladu s ustanovením § 9 odst. 2 písm. c) 

zákona o vysokých školách souhlasí s právním jednáním, kterým Masarykova univerzita 

hodlá nabýt vlastnické právo k pozemku p. č. 1329/83 o výměře 309 m2, zastavěná 

plocha a nádvoří v k. ú. Bohunice, obec Brno (LV 6019) od prodávajícího společnosti 

Biology Park Brno a.s., IČ: 41602706, se sídlem Studentská 812/6, Bohunice, 625 00 

Brno, za kupní cenu ve výši 2 377 322,40 Kč (slovy: dva milióny tři sta sedmdesát sedm 

tisíc tři sta dvacet dva korun českých čtyřicet haléřů). 

 

7. Akademický senát Masarykovy univerzity v souladu s ustanovením § 9 odst. 2 písm. c) 

zákona o vysokých školách souhlasí s právním jednáním, kterým Masarykova univerzita 

hodlá uzavřít Dodatek č. 2 ke Smlouvě o uzavření budoucí kupní smlouvy č. 6319074508 

ze dne 24. 4. 2020, ve znění Dodatku č. 1 ze dne 29. 11. 2022, jímž se Masarykova 

univerzita a Statutární město Brno, IČ: 44992785 dohodnou na prodloužení závazku k 

uzavření kupní smlouvy do 31. 12. 2024, a to k pozemkům p. č. 1383/30, p. č. 1383/84, 

p. č. 1383/85, p. č. 1331/257, p. č. 1331/266, p. č. 1331/110, p. č. 1331/30, p. č. 1331/5 a 

k částem pozemků p. č. 1329/54 a p. č. 1329/91 dle GP č. 1640-24/2019 označeným jako 

p. č. 1329/95 a p. č. 1329/97, vše v k. ú. Bohunice, obec Brno (LV 929). 



 

 

8. Akademický senát Masarykovy univerzity v souladu s ustanovením § 9 odst. 2 písm. c) 

zákona o vysokých školách souhlasí s právním jednáním, kterým Masarykova univerzita 

hodlá nabýt vlastnické právo k části pozemku p. č. 3344/2 oddělené dle GP č. 863-

551/2023 označené jako pozemek p. č. 3344/3 o výměře 52 m2, orná půda, vše v k. ú. 

Těšetice u Znojma, obec Těšetice (LV 472) od prodávajícího pana Michala Bezegy, r. č. 

XXXXXX/XXXX za kupní cenu ve výši 78 000,- Kč (slovy: sedmdesát osm tisíc korun 

českých). 

 

9. Akademický senát Masarykovy univerzity v souladu s ustanovením § 9 odst. 2 písm. c) 

zákona o vysokých školách souhlasí s právním jednáním, kterým Masarykova univerzita 

hodlá uzavřít Smlouvu o zřízení služebnosti k části pozemků p.  č. 3344/1 a p.  č. 3344/3 

v k. ú. Těšetice u Znojma, obec Těšetice, v rozsahu dle geometrického plánu č. 856-

733/2022 (dotčená výměra 10 m2) ve prospěch společnosti POMONA Těšetice a.s., IČ: 

25521543, se sídlem  Těšetice 171, 671 61, přičemž tato služebnost zřizovaná jako 

osobní služebnost na dobu neurčitou spočívá v povinnosti Masarykovy univerzity strpět 

umístění vodovodní přípojky a vodoměru ve vodoměrné šachtě, užívání vodovodní 

přípojky a vodoměrné šachty, včetně práva vstupu na služebné pozemky za účelem jejich 

provozování, kontroly, údržby a oprav po nezbytnou dobu a v nutném rozsahu, to vše za 

jednorázovou náhradu za zřízení služebnosti ve výši 5 390 Kč (slovy: pět tisíc tři sta 

devadesát korun českých), přičemž k této částce bude připočítána platná sazba DPH. 

 

10. Akademický senát Masarykovy univerzity v souladu s ustanovením § 9 odst. 2 písm. c) 

zákona o vysokých školách souhlasí s právním jednáním, kterým Masarykova univerzita 

hodlá uzavřít Smlouvu o zřízení služebnosti ve prospěch společnosti Technické sítě Brno, 

akciová společnost, IČ: 25512285, se sídlem Barvířská 822/5, Zábrdovice, 602 00 Brno, 

přičemž tato služebnost zřizovaná bezúplatně jako osobní služebnost na dobu neurčitou 

spočívá v povinnosti Masarykovy univerzity strpět umístění zařízení veřejného osvětlení 

– podzemního kabelového vedení na částech pozemků p. č. 1329/104 a p. č. 1383/6 v k. 

ú. Bohunice, obec Brno (LV 929) v rozsahu dle geometrického plánu č. 2158-34/2023 a 

umístění zařízení veřejného osvětlení – kabelového vedení a 4 ks světel na spodní straně 

konstrukce přemostění budovy bez č.p./č.ev. – stavby občanského vybavení, která je 

součástí pozemku p. č. 1331/363 v k. ú. Bohunice, obec Brno (LV 929) dle situačního 

výkresu SIM-DVD-D 201-04-002-00, včetně přístupu za účelem výkonu činností 

spojených s prováděním obhlídky a kontroly zařízení veřejného osvětlení, s jeho 

provozováním, údržbou a opravami, prováděním jeho úprav vč. stavebních za účelem 

modernizace nebo zlepšení výkonnosti veřejného osvětlení. 

 

11. Akademický senát Masarykovy univerzity v souladu s ustanovením § 9 odst. 2 písm. c) 

zákona o vysokých školách souhlasí s právním jednáním, kterým Masarykova univerzita 

hodlá uzavřít Smlouvu o zřízení věcného břemene k části pozemku p. č. 350/6 v k. ú. 

Pisárky, obec Brno (LV 544) v rozsahu dle geometrického plánu č. 1825-5253/2022 ve 

prospěch společnosti EG.D, a.s., IČ: 28085400, se sídlem Lidická 1873/36, Černá Pole, 

602 00 Brno, přičemž toto věcné břemeno zřizované jako osobní služebnost na dobu 

neurčitou spočívá v povinnosti Masarykovy univerzity jako vlastníka pozemku strpět 



 

 

umístění a provozování distribuční soustavy - kabelu NN a přípojkové skříně na pozemku, 

provádění úprav na distribuční soustavě za účelem její obnovy, výměny, modernizace 

nebo zlepšení její výkonnosti, včetně jejího odstranění, to vše včetně vstupu a vjezdu na 

pozemek, za jednorázovou náhradu ve výši 2 000 Kč (slovy: dva tisíce korun českých), 

přičemž k této částce bude připočítána platná sazba DPH. 

 

12. Akademický senát Masarykovy univerzity v souladu s ustanovením § 9 odst. 2 písm. c) 

zákona o vysokých školách, souhlasí s právním jednáním, kterým Masarykova univerzita 

hodlá uzavřít Smlouvu o zřízení služebnosti k části pozemků p. č. 1475/3 a p. č. 1476/4 v 

k. ú. Horní Heršpice, obec Brno (LV 10001) v rozsahu dle geometrického plánu č. 2383-

1052/2022, ve prospěch oprávněné Masarykovy univerzity povinným Statutárním městem 

Brnem, IČ: 44992785, přičemž tato služebnost je zřizovaná jako osobní služebnost na 

dobu neurčitou a spočívá v oprávnění Masarykovy univerzity mít na služebných 

pozemcích SMB podzemní vedení komunikační sítě, tj. inženýrskou síť, a na tyto 

pozemky vstupovat za účelem jejího provozu, údržby a oprav, za cenu 7 894,- Kč (slovy: 

sedm tisíc osm set devadesát čtyři korun českých), k níž bude připočítána platná sazba 

DPH. 

 

13. Akademický senát Masarykovy univerzity v souladu s ustanovením § 9 odst. 2 písm. c) 

zákona o vysokých školách souhlasí s právním jednáním, kterým Masarykova univerzita 

hodlá uzavřít Smlouvu o budoucí smlouvě o zřízení služebnosti, kterou se strany zaváží 

zřídit služebnost k pozemkům p. č. 1329/5, p. č. 1357/2, p. č. 1363/1 a p. č. 1363/2 v k. ú. 

Bohunice, obec Brno (LV 929) v majetku povinné Masarykovy univerzity ve prospěch 

oprávněné společnosti CETIN a.s., IČ: 04084063, se sídlem  Českomoravská 2510/19, 

Libeň. 190 00 Praha 9, která bude spočívat v povinnosti Masarykovy univerzity strpět na 

služebných pozemcích umístění a provozování pozemního komunikačního vedení 

veřejné komunikační sítě, na dobu neurčitou, za jednorázovou náhradu ve výši 500 Kč 

(slovy: pět set korun českých), přičemž k této částce bude připočítána platná sazba DPH. 

 

14. Akademický senát Masarykovy univerzity v souladu s ustanovením § 9 odst. 2 písm. c) 

zákona o vysokých školách souhlasí s právním jednáním, kterým Masarykova univerzita 

hodlá uzavřít Smlouvu o uzavření budoucí smlouvy o zřízení služebnosti, kterou se strany 

zaváží zřídit služebnost k pozemkům p. č. 1329/5, p. č. 1357/2, p. č. 1363/1 a p. č. 1363/2 

v k. ú. Bohunice, obec Brno (LV 929) v majetku povinné Masarykovy univerzity ve 

prospěch oprávněné společnosti T-Mobile Czech Republic a.s., IČ: 64949681 se sídlem 

Tomíčkova 2144/1, Chodov, 148 00 Praha 4, která bude spočívat v povinnosti 

Masarykovy univerzity strpět na služebných pozemcích zřízení, umístění, provozování, 

údržbu, opravy, modernizaci a rozvoj podzemního vedení komunikační sítě, na dobu 

neurčitou, za jednorázovou náhradu ve výši 500 Kč (slovy: pět set korun českých), 

přičemž k této částce bude připočítána platná sazba DPH. 

  



 

 

Příloha č. 3 

 

PŘEKLAD USNESENÍ DO ANGLICKÉHO JAZYKA 

Zasedání Akademického senátu MU dne 15.05.2023 

 

 

NOTE: The official language of the Academic Senate of Masaryk University is Czech.  

The following translation is for informational purposes only. 

 

 

Resolutions of the 270th Meeting of Masaryk University Academic Senate  

held on May 15, 2023 

 

1. The Academic Senate of Masaryk University, in accordance with Section 9(2)(b) of the 

Higher Education Act, expresses its support for the Rector's intention to appoint this 

Vice-Rector: Mgr. Jana Fialová, Ph.D. - Vice-Rector for Student Affairs and External 

Relations. 

 

2. The Academic Senate of Masaryk University, in accordance with Section 9(1)(c) of the 

Higher Education Act, approves the investment and non-investment budget of Masaryk 

University for 2023 and the medium-term outlook of the non-investment budget of 

Masaryk University until 2025, in the wording attached to the Minutes of the AS MU 

meeting. 

 

3. The Academic Senate of Masaryk University approves the distribution of the economic 

result for 2022 to the financial funds as proposed in the annex to the Minutes of the AS 

MU meeting. 

 

4. The Academic Senate of Masaryk University, in accordance with Section 9(1)(b)(2) of 

the Higher Education Act, approves the Statutes of the Faculty of Economics and 

Administration of Masaryk University, which was approved by the AS ESF MU on 20 

February 2023, in the wording attached to the Minutes of the AS MU meeting. 

5. The Academic Senate of Masaryk University, in accordance with Section 9(1)(b)(2) of 

the Higher Education Act, approves the Statutes of the Faculty of Science of Masaryk 

University, which was approved by the AS PřF MU on 17 April 2023, in the wording 

attached to the Minutes of the AS MU meeting. 

 

6. The Academic Senate of Masaryk University, in accordance with the provisions of 

Section 9(2)(c) of the Higher Education Act, agrees to the legal proceedings by which 

Masaryk University intends to acquire the ownership right to the land plot No. 1329/83 

with an area of 309 m2, built-up area and courtyard in the area of Bohunice, municipality 

of Brno (LV 6019) from the seller Biology Park Brno a.s., ID: 41602706, with registered 

office at Studentská 812/6, Bohunice, 625 00 Brno, for the purchase price of CZK 2 377 

322,40,- (in words: two million three hundred and seventy-seven thousand three hundred 



 

 

and twenty-two Czech crowns and forty cents). 

 

7. The Academic Senate of Masaryk University, in accordance with the provisions of 

Section 9(2)(c) of the Higher Education Act, agrees to the legal proceedings by which 

Masaryk University intends to conclude Amendment No. 2 to the Contract for the 

Conclusion of a Future Purchase Agreement No. 6319074508 of 24 April 2020, as 

amended by Amendment No. 1 of 29 November 2022, whereby Masaryk University and 

the Statutory City of Brno, ID: 44992785, agree to extend the commitment to conclude 

the purchase agreement until 31 December 2024, to the land plots No. 1383/30, 1383/84, 

1383/85, 1383/85, 1331/257, 1331/266, 1331/110, 1331/30, 1331/5 and parts of land 

plots No. 1329/54 and 1329/91 according to GP No. 1640-24/2019 marked as land plots 

No. 1329/95 and 1329/97, all in the area of Bohunice, municipality of Brno (LV 929). 

 

8. The Academic Senate of Masaryk University, in accordance with the provisions of 

Section 9(2)(c) of the Higher Education Act, agrees to the legal action by which Masaryk 

University intends to acquire the ownership right to a part of the land plot No. 3344/2 

separated according to GP No. 863-551/2023 marked as the land plot No. 3344/3 with an 

area of 52 m2, arable land, all in the area of Těšetice u Znojma, municipality of Těšetice 

(LV 472) from the seller Mr. Michal Bezega, ID XXXXXX/XXXX for the purchase price 

of CZK 78 000,- (in words: seventy-eight thousand Czech crowns). 

 

9. The Academic Senate of Masaryk University, in accordance with the provisions of 

Section 9(2)(c) of the Higher Education Act, agrees to the legal proceedings by which 

Masaryk University intends to conclude an agreement on the establishment of an 

easement to part of land plots No. 3344/1 and 3344/3 in the area of Těšetice u Znojma, 

municipality of Těšetice, in the extent according to the geometric plan No. 856-733/2022 

(affected area 10 m2) in favour of POMONA Těšetice a.s, ID: 25521543, with its 

registered office at Těšetice 171, 671 61, whereby this easement, established as a personal 

easement for an indefinite period of time, consists in the obligation of Masaryk University 

to tolerate the placement of the water supply connection and the water meter in the water 

meter shaft, to use the water supply connection and the water meter shaft, including the 

right of access to the servient land for the purpose of their operation, inspection, 

maintenance and repair for the necessary time and to the necessary extent, all for a oneoff 

compensation for the establishment of the easement in the amount of CZK 5 390 (in 

words: five thousand three hundred and ninety Czech crowns), plus the applicable VAT 

rate. 

 

10. The Academic Senate of Masaryk University, in accordance with the provisions of 

Section 9(2)(c) of the Higher Education Act, agrees to the legal action by which Masaryk 

University intends to conclude an agreement on the establishment of an easement in 

favour of the company Technické sítě Brno, akciová společnost, ID: 25512285, with 

registered office at Barvířská 822/5, Zábrdovice, 602 00 Brno, whereby this easement, 

established free of charge as a personal easement for an indefinite period of time, consists 

in the obligation of Masaryk University to tolerate the placement of public lighting 



 

 

equipment - underground cable lines on parts of the land plots No. 1329/104 and 1383/6 

in the area of Bohunice, municipality of Brno (LV 929) to the extent according to the 

geometric plan No. 2158-34/2023 and the location of public lighting equipment - cable 

lines and 4 lights on the underside of the bridge structure of the building without No. - 

the building of civic amenities, which is part of the land plot No. 1331/363 in the area of 

Bohunice, municipality of Brno (LV 929) according to the situational drawing SIMDVD-D 

201-04-002-00, including access for the purpose of performing activities related 

to the inspection and inspection of public lighting equipment, its operation, maintenance 

and repair, its modification, including construction, for the purpose of modernization or 

improvement of the performance of public lighting. 

 

11. The Academic Senate of Masaryk University, in accordance with the provisions of 

Section 9(2)(c) of the Higher Education Act, agrees to the legal proceedings by which 

Masaryk University intends to conclude a contract for the establishment of an easement 

on a part of the land plot No. 350/6 in the area of the Pisárky, municipality of Brno (LV 544) 

in the extent according to the geometric plan No. 1825-5253/2022 in favour of the 

company EG.D, a.s., REG: 28085400, with its registered office at Lidická 1873/36, Černá 

Pole, 602 00 Brno, whereby this easement established as a personal easement for an 

indefinite period of time consists in the obligation of Masaryk University as the owner of 

the land to tolerate the location and operation of the distribution system - LV cable and 

connection box on the land, to carry out modifications to the distribution system for the 

purpose of its renewal, replacement, modernisation or improvement of its performance, 

including its removal, including access and entry to the land, for a one-off compensation 

of CZK 2,000,- (in words: two thousand Czech crowns), plus the applicable VAT rate. 

 

12. The Academic Senate of Masaryk University, in accordance with the provisions of 

Section 9(2)(c) of the Higher Education Act, agrees to the legal proceedings by which 

Masaryk University intends to conclude an agreement on the establishment of an 

easement to part of the land plots No. 1475/3 and 1476/4 in the area of the Horní 

Heršpice, municipality of Brno (LV 10001) in the scope according to the geometric plan 

2383-1052/2022, in favour of the beneficiary Masaryk University by the obliged 

Statutory City of Brno, ID: 44992785, whereby this easement is established as a personal 

easement for an indefinite period and consists in the right of Masaryk University to have 

on the easement land SMB underground communication network lines, i. e. 7 894,- CZK 

(in words: seven thousand eight hundred and ninety-four Czech crowns), plus the 

applicable VAT rate. 

 

13. The Academic Senate of Masaryk University, in accordance with the provisions of 

Section 9(2)(c) of the Higher Education Act, agrees to the legal proceedings by which 

Masaryk University intends to conclude a future agreement on the establishment of an 

easement, by which the parties undertake to establish an easement to land plots No. 

1329/5, 1357/2, 1363/1 and 1363/2 in the area of the Bohunice, municipality of Brno 

(LV 929) in the property of the obliged Masaryk University in favour of the entitled 

company CETIN a.s., ID: 04084063, with registered office at Českomoravská 2510/19, 



 

 

Libeň, 190 00 Praha 9, which shall consist in the obligation of Masaryk University to 

tolerate the location and operation of the terrestrial communication lines of the public 

communication network on the easement plots, for an indefinite period of time, for a oneoff 

compensation of CZK 500,- (in words: five hundred Czech crowns), plus the 

applicable VAT rate. 

 

14. The Academic Senate of Masaryk University, in accordance with the provisions of 

Section 9(2)(c) of the Higher Education Act, agrees to the legal proceedings whereby 

Masaryk University intends to conclude a future agreement on the establishment of an 

easement, whereby the parties undertake to establish an easement to the land plots 

1329/5, 1357/2, 1363/1 and 1363/2 in the area of the Czech Republic. Bohunice, 

municipality of Brno (LV 929) in the property of the obliged Masaryk University in 

favour of the entitled company T-Mobile Czech Republic a.s., IČ: 64949681, with 

registered office at Tomíčkova 2144/1, Chodov, 148 00 Praha 4, which shall consist in 

the obligation of Masaryk University to tolerate the establishment, location, operation, 

maintenance, repair, modernisation and development of the underground communication 

network on the easement plots for an indefinite period of time, for a one-off compensation 

of CZK 500 (in words: five hundred Czech crowns), plus the applicable VAT rate. 


